
 

Protokół Nr  XXXV/2021 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 27 sierpnia 2021 roku 

 

Ad. 1  

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 13.00 otworzył 

XXXV/2021 sesję Rady Gminy Wolanów. W sesji uczestniczyło 13 radnych (radny Pan Mirosław 

Furczyński spóźnił się i przybył na sesję o godz. 14.00), co stanowi kworum niezbędne do 

prowadzenia obrad oraz podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności  

w załączeniu).  

 

Ad. 2 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryfy w zakresie zbiorowego zaopatrzenia  

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wolanów 

w roku szkolnym 2021/2022. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę części 

nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Mniszek jej dotychczasowemu 

Dzierżawcy.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 

Kowala a Gminą Wolanów w sprawie warunków współdziałania Gminy Kowala i Gminy 

Wolanów w zakresie konserwacji oświetlenia ulicznego w m. Kończyce- Kolonia w Gminie 

Kowala i w m. Młodocin Większy w Gminie Wolanów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2021 – 2029. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok. 

13. Wolne wnioski i informacje.  

14. Zamknięcie obrad. 

W tym miejscu Wójt zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego pkt 

„Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2021 

r.” 

Następnie Przewodniczący poprosił o przegłosowanie zgłoszonego wniosku. 

W głosowaniu jawnym przedmiotowy wniosek został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy 

Wolanów 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryfy w zakresie zbiorowego zaopatrzenia  

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wolanów 

w roku szkolnym 2021/2022. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę części 

nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Mniszek jej dotychczasowemu 

Dzierżawcy.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 

Kowala a Gminą Wolanów w sprawie warunków współdziałania Gminy Kowala i Gminy 

Wolanów w zakresie konserwacji oświetlenia ulicznego w m. Kończyce- Kolonia w Gminie 

Kowala i w m. Młodocin Większy w Gminie Wolanów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 

2021 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2021 – 2029. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok. 

14. Wolne wnioski i informacje.  

15. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie porządek obrad. 

W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy Wolanów 

przy 12 głosach „za”. 

 

Ad. 3 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 12 głosach „za”  protokół Nr XXXIV/2021 z sesji Rady Gminy 

Wolanów z dnia 28 czerwca 2021 roku został przyjęty przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4 

Pan Czesław Gac Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów 

poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów się na wspólnym 

posiedzeniu w dniu 23 sierpnia. Zajmowano się omawianiem i opiniowaniem projektów uchwał 

przygotowanych na dzisiejszą sesję Rady Gminy, które zostały pozytywnie zaopiniowane przez 

członków Komisji. Wiele uwagi poświęcono sprawom związanym z  prowadzeniem gospodarki 

wodno – kanalizacyjnej na terenie gminy Wolanów i gazyfikacji Gminy Wolanów.  

Pani Diana Gibała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że w dniu 24 

sierpnia odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Oświaty Kultury Sportu 

i Zdrowia, na którym przedstawione zostały materiały na sesję Rady Gminy. Wszystkie zostały 

zaopiniowane pozytywnie. W sprawach różnych analizowano gospodarkę wodno – kanalizacyjną w 

Gminie Wolanów.  Komisja  przeanalizowała wyniki egzaminów klas ósmych.   

 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy 

w okresie między sesjami, informując: „Od ostatniej sesji w dniu 28 czerwca 2021 r. wiele się 

działo, mimo że to sezon urlopowy nie ustawaliśmy w wysiłkach, głównie na rzecz realizacji 

inwestycji. W tym czasie kontynuowaliśmy remonty bieżące dróg z dwutygodniową przerwą, które 

nie zostały jeszcze zakończone w następujących sołectwach: Ślepowron, Wymysłów, Mniszek, 

Młodocin Większy, Kolonia Wawrzyszów. Przed nami jeszcze prace na rowach przydrożnych, 

które będą wykonywane w sołectwach: Bieniędzice, Kolonia Wawrzyszów, Strzałków, Młodocin 

Większy. I realizacja progów zwalniających w miejscowościach Kolonia Wolanów i Ślepowron.  

 

Zakończone zostały prace na drodze Sławno- granica z gminą Zakrzew, na dzień 31 sierpnia 

planowany jest odbiór tej drogi.  

 

W dniu 23 sierpnia otworzyliśmy oferty na „Przebudowę drogi wewnętrznej w miejscowości 

Mniszek”, zgłoszone oferty opiewają na kwotę od 567 419,63 zł do 633 549,15 zł. Dziś w budżecie 

zabezpieczamy kwotę umożliwiającą wybudowanie tej drogi, na poziomie droższej oferty. Jest to 



jak Państwo pamiętają droga do nowego cmentarza w Mniszku, wstępnie planowaliśmy wykonanie 

tej drogi destruktem, ale udało się spełnić wymogi procedury zgłoszenia przebudowy i tym 

sposobem droga będzie asfaltowa. Pomocne tu było że mamy odpowiednią dla drogi wewnętrznej 

szerokość pasa. W związku z realizacją tejże drogi, jak również kolejnej drogi wyodrębnionej w 

MPZP dla miejscowości Mniszek, zrealizowaliśmy zakup trzech działek umożliwiających 

wyodrębnienie tych dróg z gruntów prywatnych za kwotę około 35 500 zł. Spór w tej sprawie trwał 

od 2002 r., kiedy to plan ten został uchwalony przez radę Gminy Wolanów. Już zleciliśmy geodecie 

podziały gruntów w odniesieniu do pozostałych działek, których właściciele zgodzili się oddać pas 

działek pod drogę. Przypomnę, że zakupiliśmy jedynie działki leżące bezpośrednio przy drodze, 

których właściciele nie mieli interesu w oddaniu ich nieodpłatnie pod drogę biegnącą w głąb ich 

działki. Działania te mam nadzieję doprowadza do tego, że w roku 2022 będzie tam wyodrębniona 

droga gruntowa.  

 

W zakresie dróg przekazaliśmy powiatowi radomskiemu dotację w wysokości 678 tys. zł 

zabezpieczoną w tegorocznym budżecie na wkład własny w budowę drogi betonówki. Ponieważ na 

tę drogę powiat uzyskał po przetargu niższą cenę niż zakładano. To podpisałam porozumienie z 

powiatem, że wyrażam zgodę na przekazanie nadwyżki środków ponad zakładane 35% tj. kwoty 

135 tys. zł na przygotowanie dokumentacji zrid i realizację dotychczas nie utwardzonego asfaltem 

odcinka drogi powiatowej biegnącego przez Wymysłów. W porozumieniu tym powiat zadeklarował 

realizacje tego odcinka w przyszłym roku.  

 

Natomiast wciąż trwa procedura przygotowanie dokumentacji i uzyskania pozwolenia na budowę 

byłej drogi wojewódzkiej na odcinku od Zakrzewa do drogi krajowej nr 12. Po uzyskaniu decyzji 

zrid powiat będzie ją składał do naboru na dofinansowanie.  

 

Jeśli chodzi o nabory to drogi na które mamy już część środków tj. drogę Garno-Młodocin i drogę 

w Woli Wacławowskiej tzw. wąski beton złożyliśmy w celu pozyskania środków do Programu 

Polski Ład – wnioskowana przez nas kwota dofinansowania to 4 774 tys. zł. Dodatkowo do 

Programu Polski Ład złożyliśmy wniosek infrastrukturę wodociągowo-kanalizacyjną, która ma 

priorytet w Polskim Ładzie i może uzyskać 95% dofinansowania. Wnioskowaliśmy o kwotę 6 560 

tys. zł. Planowana inwestycja obejmuje: wykonanie dwóch studni wierconych projektowanego 

ujęcia wody podziemnej w miejscowości Wawrzyszów Mniszek oraz budowę przepompowni wody 

w miejscowości Bieniędzice oraz przebudowę istniejącej przepompowni wody w miejscowości 

Garno, budowę 6,4 km sieci kanalizacyjnej (0,6 km w miejscowości Strzałków oraz 5,9 km w 

miejscowości Ślepowron) oraz budowę ok. 1 km sieci wodociągowej w miejscowości Ślepowron. 

Wiele czasu i energii pochłonęły rozmowy z firmami wykonującymi tego typu przedsięwzięcia, 

żeby ustalić ich potencjalny koszt i możliwość ogłoszenia przetargu w ciągu 6 m-cy od otrzymania 

wstępnej promesy, bo takie są wymogi Polskiego Ładu. Dokumentację na część wodociągu i 

kanalizację będziemy mieć gotową jeszcze w tym roku, wyzwaniem pozostały przepompownie, 

dlatego już zrobiliśmy postępowanie ofertowe i biegiem podpisujemy umowę na dokumentację, 

żeby w razie otrzymania promesy być gotowym na ogłoszenie przetargu. Po badaniach 

geologicznych, które też za chwilę przeprowadzimy, studnie ogłosimy w trybie wiercenie z 

dokumentacją.  

 

Do Polskiego Ładu można było złożyć 3 wnioski – trzeci wniosek złożyliśmy na oświetlenie, na 

kwotę 2 890 tys. zł. Inwestycja obejmowała budowę wszystkich zaprojektowanych odcinków 

oświetlenia, za wyjątkiem 3 dokumentacji oświetlenia wzdłuż byłej drogi wojewódzkiej, które po 

zmianie geometrii drogi nie może być wykonane zgodnie z posiadanymi projektami i po rozmowie 

z projektantem ustaliliśmy, że to oświetlenie najlepiej będzie zaprojektować ponownie po 

wybudowaniu drogi. We wniosku uwzględniliśmy również wszystkie oświetlenia obecnie 

projektowane, jak również brakujące odcinki wzdłuż drogi krajowej w miejscowościach 

Wawrzyszów, Kowalanka i Sławno. Jednak już wiemy że najbardziej prawdopodobny jest wariant, 



że dostaniemy pieniądze na jeden wniosek i jeśli będziemy mieli wybór to wybierzemy najdroższy 

tj. infrastrukturę wodociągowo-kanalizacyjną. Także kolokwialnie mówiąc, nie możemy napalać się 

na światło. 

 

Drogę Garno-Młodocin, która jest bardzo kosztowną inwestycją złożyliśmy również w środę do 

naboru na RFDS, z radością chcę Państwu powiedzieć że otrzymaliśmy decyzję zrid 24 sierpnia, a 

25 sierpnia dwie godziny przed końcem naboru złożyliśmy wniosek o dofinansowanie w ramach 

Rządowego Funduszu Dróg Samorządowych.  

Była krew, pot i łzy ale daliśmy radę!!! 

 

W sprawie Małcużyńskiego – z końcem lipca gmina Kowala przyjęła porozumienie uchwałą Rady 

Gminy i już tylko czekamy na miasto Radom, które ma wprowadzić zadanie do budżetu Miasta na 

sesji w poniedziałek 30 sierpnia, z zakładana realizacją w 2022 r. Zatem w najbliższym czasie 

powinniśmy podpisać porozumienie. 

 

W czasie od ostatniej sesji rozstrzygnęliśmy postępowanie na doposażenie placów zabaw, najtańsza 

ofertę przedstawiła firma Comes i obecnie realizuje kolejne place. Mamy dobre doświadczenia ze 

współpracy z tą firmą, więc mam nadzieję, że będziemy wszyscy zadowoleni z rezultatów ich 

pracy. Są pewne opóźnienia ze względu na pogodę. 

 

W tym czasie, po wielu perturbacjach rozstrzygnęliśmy przetarg na dowóz dzieci do szkół. Oferty 

złożyło 5 firm. W tym dwie firmy lokalne, które odpadły z powodu faktu że jedną ofertę złożyły 

firmy razem, a drugą sama firma Pana Walkiewicza. W prawie zamówień publicznych jest to 

zabronione, dlatego obie firmy odpadły i nie mogliśmy brać ich oferty pod uwagę. Zostało 3 oferty. 

W nowym prawie zamówień publicznych jest możliwość wyboru procedury przetargowej z opcją 

negocjacji i w bieżącym roku pod opieką eksperta ds. zamówień publicznych z powodzeniem taką 

opcje stosujemy. Toteż wezwaliśmy pozostałe 3 firmy do obniżenia ceny w ramach negocjacji. 

Jedna firma odmówiła, a z dwóch pozostałych PKS Skaryszew złożył najkorzystniejszą ofertę tj. 

cenę biletu w wysokości 39,50 zł za m-c za dziecko. I ta firm będzie przez rok szkolny 2021-2022 

realizowała dowóz dzieci do szkół na terenie gminy Wolanów. Na dowóz dzieci niepełnosprawnych 

najkorzystniejsza ofertę złożyła firma Pana J. Walkiewicza. Przez te perypetie procedura 

przetargowa trwała od początku lipca do 19 sierpnia, kiedy to podpisaliśmy umowę z PKS. 

 

Z procedury negocjacji korzystaliśmy również przy przetargu na Modernizację świetlicy w 

Młodocinie i udało się nam uzyskać obniżenie najniższej ceny wyjściowej o 57 600 zł, dzięki 

czemu możemy wykonać dodatkowo front ogrodzenia przy świetlicy oraz niezaprojektowane przez 

projektanta utwardzenia 3 wjazdów na działkę. Prace w świetlicy trwają, czas ich zakończenia 

planowany jest na koniec listopada b.r. 

 

W odniesieniu do świetlicy w Walinach wreszcie uzyskaliśmy pozwolenie na budowę, które jest 

niezbędne w przypadku projektowania ogrzewania gazowego.  

 

W miesiącu wrześniu planujemy ogłosić przetargi na świetlice w Walinach, Rogowej i Kolonii 

Wawrzyszów. Przy czym z uwagi na przewidywane dofinansowanie w kwocie około 280 tys. zł, 

które moglibyśmy wykorzystać na budowę jednej ze świetlic. Wydatki na świetlicę w Kolonii 

Wawrzyszów będziemy mogli ponieść dopiero po ogłoszeniu naboru, który pierwotnie był 

planowany na wrzesień, potem listopad, a teraz mówi się o grudniu lub styczniu. Dlatego budowę 

świetlicy w Kolonii Wawrzyszów rozpoczniemy w roku 2022 r., ale przetarg ogłosimy już we 

wrześniu. Szkoda byłoby nie poczekać na 280 tys. zł. Dlatego też w dniu dzisiejszym zdejmujemy 

środki z tej inwestycji i przesuwamy w czasie. 

 

Dziś ogłosiliśmy przetarg na termomodernizację budynku komunalnego w Wolanowie przy parku, 



którego elewacja straszy wśród innych budynków.  

 

Już mamy wszystkie formalności załatwione na przebudowę chodnika w Kowalance i za chwilę 

będziemy robić zapytania na jego realizację. Natomiast jesteśmy w trakcie załatwiania spraw 

związanych z wymiana słupów.  

 

Trwają prace związane z budową sieci wodociągowej w miejscowościach Bieniędzice, Młodocin, 

Mniszek, Garno i Wolanów, wstrzymaliśmy na jakiś czas te prace w miejscach gdzie kolidowały ze 

żniwami, jak również nie robiliśmy włączeń do sieci z uwagi na upały, bo takie włączenia 

wymagają ograniczenia w dostępie do wody co najmniej na pół dnia.  

 

Nowe przepisy dotyczące dostosowania budynków publicznych do potrzeb osób 

niepełnosprawnych wymuszają na nas instalacje wind. Taka winda powinna znaleźć się również w 

budynku UG, już są przepisy wymagające przeniesienia USC na parter z dostępem dla osób 

niepełnosprawnych. Dlatego w budynku starego, nowego GOK w Wolanowie już na etapie 

projektowania przygotowaliśmy szyb dla windy i obecnie trzeba było rozstrzygnąć przy budowie 

ścian robimy czy nie, żeby nie okazało się że za chwilę przepisy zmuszą nas do wykonania tej 

windy, wobec faktu że udało się pozyskać z poza budżetu 2 mln zł na tę inwestycję, zdecydowałam 

o wykonaniu takiego najprostszego dźwigu, który będzie kosztował ok. 80 tys. zł brutto. W 

bieżącym roku wykonawca planuje przykryć budynek dachem i wykonać elewację. A potem w 

miesiącach zimowych prace wewnątrz. 

 

Dobiegają końca prace związane z modernizacją przepompowni ścieków – wymieniamy pompy 

oraz układy sterujące, jak również dokładamy elementy pozwalające na zdalną kontrolę przepływu 

ścieków i prac przepompowni, wymieniliśmy również nie aktualizowany od wielu lat 

przepływomierz. Łączny koszt prac to ok. 150 tys. zł. W najbliższych miesiącach planujemy prace 

związane z zabezpieczeniem studzienek przed napływem wody i kontrole czy mieszkańcy nie 

wpuszczają do sieci wody deszczowej, ponieważ po każdym deszczu mamy ogromny wzrost ilości 

wody w kanalizacji, a gmina od 1 czerwca ub. roku płaci 9,90 zł netto Zakładowi Gospodarki 

Komunalnej w Wieniawie za 1m3 ścieków na co składa się 8,90 zł za ściek i 1 zł za przesył. A 

dotychczas mieszkańcy płacili nam tylko 8 zł za 1m3. Gmina nie tylko wcale nie pokrywa z tych 

opłat kosztów obsługi sieci, ale nawet nie pobiera od mieszkańców tyle co płacimy Przytykowi i 

Wieniawie za 1m3 ścieku. 

 

Z dobrych wiadomości otrzymaliśmy z WFOŚiGW w Warszawie dofinansowanie na instalację 

fotowoltaiczną na remizie OSP w Strzałkowie w kwocie 30 tys. zł i w związku z tym wprowadzamy 

to zadanie do budżetu. 

 

Otrzymaliśmy również dotację do utylizacji azbestu ok. 30 tys. zł i wprowadzamy do budżetu, i 

niebawem będziemy uruchamiać zbiórkę zgłoszonych odpadów. W tym roku dzieje się to dość 

późno, bo późno był nabór wniosków. 

 

Jeśli chodzi o projektowaną sieć gazową to na 136 umów zebraliśmy 101 zgód. I chyba już więcej 

nie będzie, przekazaliśmy umowy do projektanta, z informacji projektanta wynika że projektant ma 

już zgody na wejście w pas dróg powiatowych tj. ul. Kolejowej i drogi powiatowej w kierunku 

Przytyka i projektant zabiega w tej chwili w PSG o możliwość realizacji inwestycji etapami. Jeśli 

zgodę uzyska to niebawem powinien rozpocząć realizację I etapu.  

 

Po przejściu na emeryturę Pani Danuty Żuchowskiej funkcję pełnomocnika wójta ds. profilaktyki 

uzależnień jest Pani Judyta Piwońska, pracująca również w Klubie Seniora w Chruślicach. Pani 

Judyta wykazuje się dużym zaangażowaniem w pracę, empatią, jest bardzo sprawna organizacyjnie 

i bardzo komunikatywna, posiada niezbędne kwalifikację, a co najważniejsze serce do pracy. 



 

Natomiast Panią Bożenę Cyrańską zastąpiła Pani Milena Lesiak. Pani Milena przyszła do nas z 

wydziału geodezji starostwa powiatowego, pracowała tam 11 lat, ma więc doświadczenie, wiele 

jeszcze musi się nauczyć, ale ma potrzebne wykształcenie, jest bardzo zaangażowana w pracę i 

otwarta na ludzi, myślę że wszyscy będziemy zadowoleni z pracy Pani Mileny. A póki co dla 

bezpieczeństwa podejmowanych decyzji Pani Bożena pracuje jeszcze u nas raz w tygodniu, jako 

wsparcie dla referatu w kwestiach dotyczących warunków zabudowy i decyzji celu publicznego. 

 

Z uwagi na zagrożenie narastaniem epidemii w miesiącu wrześniu oraz ograniczeniami w realizacji 

imprez masowych zrezygnowaliśmy z organizacji Wolanów Food Festiwal 2021 i robimy mniejsze 

imprezy, na które przychodzi mniej osób i nie wiążą się one z takim zagrożeniem. Dlatego też 

kolejny raz podziękowanie za plony odbędzie się w trakcie mszy świętej w Kościele pw. Św. 

Doroty w Wolanowie w dniu 12 września 2021 r. na mszy o godz. 11.30, serdecznie Państwa 

zapraszam do udziału i bardzo proszę sołectwa, które przygotowują wieńce dożynkowe o 

przyniesienie tych wieńców na tę nasza wspólną msze dziękczynną za tegoroczne plony. 

 

Jutro na placu przed UG będzie działał organizowany przez Wojewodę Mazowieckiego mobilny 

punkt szczepień w godz. od 8 do 15 i będzie również możliwość spisania się w Narodowym Spisie 

Powszechnym, a przypominam że jest to obowiązek każdego obywatela. Zachęcam wszystkich do 

szczepienia, zanim zaczną się jesienne infekcje i do spisania się kto jeszcze tego nie zrobił.” 

 

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia głos zabrał Pan Marek Małysa zgłaszając konieczność 

interwencji przy posesji nr 26 w m. Franciszków z powodu usytuowania ogromnego drzewa, które 

zagraża bezpieczeństwu sąsiedniemu budynkowi, na który może w każdej chwili się przewrócić.  

 

Ad.7  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

dopłaty do taryfy w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków.  

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXV/241/2021 w sprawie dopłaty do taryfy w 

zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków została podjęta 

przy 10 głosach „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wolanów w roku szkolnym 2021/2022.  

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie  

w głosowaniu jawnym uchwały Nr XXXV/242/2021 w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Wolanów w roku szkolnym 2021/2022. została podjęta jednogłośnie przy 12 

głosach „za” i 1 „wstrzymującym” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę części nieruchomości zabudowanej położonej w 

miejscowości Mniszek jej dotychczasowemu Dzierżawcy.  

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie  

w głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXV/243/2021 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 

dzierżawę części nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Mniszek jej 



dotychczasowemu Dzierżawcy została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Kowala a Gminą Wolanów w sprawie 

warunków współdziałania Gminy Kowala i Gminy Wolanów w zakresie konserwacji oświetlenia 

ulicznego w m. Kończyce- Kolonia w Gminie Kowala i w m. Młodocin Większy w Gminie 

Wolanów. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.   

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXV/244/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia pomiędzy Gminą Kowala a Gminą Wolanów w sprawie warunków współdziałania 

Gminy Kowala i Gminy Wolanów w zakresie konserwacji oświetlenia ulicznego w m. Kończyce- 

Kolonia w Gminie Kowala i w m. Młodocin Większy w Gminie Wolanów została jednogłośnie 

podjęta 12 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

O godz. 14.00 na posiedzenie przybył Pan Mirosław Furczyński. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2021 r. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący  Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w ww. sprawie. 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXV/245/2021 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Radomskiemu w 2021 r. została jednogłośnie podjęta 13 głosami „za”  (uchwała w 

załączeniu). 

O godz. 14.05 opuścił obrady Pan Marcin Ciężkowski. 

 

Ad. 12 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2021 – 2029.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XXXV/246/2021 w sprawie 

wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2021 – 2029 

została przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Skarbnik Gminy Wolanów Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Uchwale budżetowej na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXXV/247/2021 w sprawie wprowadzenia zmian  

w uchwale budżetowej na 2021 rok została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała  

w załączeniu). 

 

Ad. 14.  

W wolnych wnioskach i informacjach Sekretarz Gminy Pani Małgorzata Szczepaniak 

poinformowała, że Narodowy Spis Powszechny Ludności i Mieszkań kończy się 30 września. 

Zostało już naprawdę niewiele czasu, aby wypełnić obowiązek spisowy.  



Kolejna informacja przedstawiona przez Panią Małgorzatę Szczepaniak dotyczyła 

zaproszenia Wojewody Mazowieckiego do udziału w akcji szczepień przeciw COVID-19. 

Wydarzenie „#Sczepimy się w Gminie Wolanów” odbędzie się 28 sierpnia 2021 r. na parkingu 

przed Urzędem Gminy. Czas trwania akcji od godz. 8.00 do 15.00. W czasie akcji podawana będzie 

jednodawkowa szczepionka (Johnson&Johnson) – szczepienie jest bez wcześniejszej rejestracji, ale 

konieczne jest posiadanie dowodu osobistego. 

 W następnej kolejności Sekretarz Gminy poinformowała, że ruszył powiatowy program 

„KOPERTA ŻYCIA”. Koperta życia to ściśle określony sposób przechowywania podstawowej 

informacji na temat zdrowia seniora. Dzięki czytelnemu oznakowaniu graficznemu 

dokumentacja  medyczna w łatwy sposób jest dostępna dla służb udzielających pomocy  w sytuacji 

zagrożenia życia. W skład pakietu „Koperta życia” wchodzi: karta informacyjna, koperta, naklejka 

na lodówkę, ulotka informacyjna, opakowywanie do przechowywania. Od 9 sierpnia 2021r. tego 

rodzaju pakiety dostępne są w Starostwie Powiatowym w Radomiu w ramach realizowanego 

przez  Powiat Radomski  ww.  programu. Pakiety „ KOPERTA ŻYCIA”  mogą otrzymać osoby po 

65 roku życia, a także osoby,  które nie ukończyły 65 lat, ale borykają się z chorobami 

przewlekłymi, niepełnosprawnością i zamieszkują samotnie. Udział w Programie jest bezpłatny i 

dobrowolny, a warunkiem przystąpienia jest wypełnienie wniosku  o wydanie pakietu. Więcej 

informacji o programie „KOPERTA ŻYCIA”  można uzyskać w Wydziale Zdrowia i Spraw 

Społecznych Starostwa Powiatowego w Radomiu ul. Mazowieckiego 7 w pok. 233 oraz pod 

numerem tel. 48 365 58 01 wew. 183. lub pisząc na adres: aplusa@spradom.eu Pomoc w 

otrzymaniu pakietu „ KOPERTA ŻYCIA”  osobom samotnym i  mającym problemy w poruszaniu 

się zapewni Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Wolanowie. Zgłoszenia przyjmowane są pod 

nr. tel. 48 380 36 49. 

 Kolejna informacja dotyczyła 28 Akcji Sprzątania Świata organizowanej przez Fundację 

NASZA ZIEMIA pod hasłem „Myślę więc nie śmiecę…” w dniach 17-19 września. 

Co roku w tym wydarzeniu biorą udział uczniowie szkół z terenu gminy Wolanów. Zachęcamy do 

inicjatyw oraz do indywidualnego włączania się już akcji. 

 

Ad. 15 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął XXXV/2021 sesję Rady Gminy Wolanów  

o godz. 14.30. 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 
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